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Kaupunginvaltuusto 27.05.2019  

 

Kokoustiedot 
 
Aika 27.05.2019 maanantai klo 18:00 - 18:55 
 
Paikka Valtuuston istuntosali 
 
 
Saapuvilla olleet jäsenet 
 

Janne Laulumaa, puheenjohtaja 
Jari Salonen Hans Våg 
Emma Lindqvist, 2. varapuheenjohtaja 
Jarmo Rosama, 3. varapuheenjohtaja 
Annika K. Aaltonen 
Janette Broberg 
Sirpa Ek 
Eija Erasvuo 
Erkki Haavisto 
Pekka Heikkilä 
Mikko Kangasoja 
Anneli Kivijärvi 
Mika Koivisto 
Katja Koivusalo 
Kimmo Kosonen 
Heikki Laine 
Hannele Lehto-Laurila 
Aarre Lehtonen 
Ari Leinonen 
Aki-Petteri Löfgren 
Markus Maunula 
Jonni Moislahti 
Merja Niemi 
Eija Nurmi 
Pekka Närhinen, poistui klo 18.35 § 61 aikana, tilalle Juha Jormanainen 
Vesa Parantainen 
Tanja Parkko 
Jari Pulkkinen 
Jukka Rantala Kalle Myllymäki 
Jukka A. Rantala 
Saila Rintee 
Anita Ruusuranta 
Eeva Savola 
Harri Seikola 
Tapio Soiniitty 
Raimo Sulonen 
Sari Suominen 
Niko Toivonen 
Helena Viljanen 
Maria Virko 
Elisa Vuorinen 
Jyrki Yrttiaho 
Niina Äikäs 
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Muut saapuvilla olleet 
 

Juha Jormanainen kaupunginhallituksen edustaja, 
siirtyi varavaltuutetuksi klo 
18.35 § 61 aikana 

Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Antti Korte, Tekninen keskus tekninen johtaja 
Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveyskeskus sosiaali- ja terveysjohtaja 
Juha-Pekka Lehmus, Sivistyskeskus sivistysjohtaja 
Anri Niskala, Konsernihallinto vs. viestintäpäällikkö 
Jarmo Niitynperä, Konsernihallinto henkilöstöpäällikkö 
Ilari Nummila, Tietohallintopalvelut järjestelmäasiantuntija 
Sanna Tammilehto, Konsernihallinto pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Asiat  54 - 62 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sanna Tammilehto 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 31.5.2019 
 
 
 
  Pekka Heikkilä  Heikki Laine 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 3.6.2019 
 
 
   
  Sanna Tammilehto 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 54 §  Kokouksen laillisuuden toteaminen 4 

2 55 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 5 

3 56 §  Esityslistan hyväksyminen 6 

4 57 § 1-2  Rakennusvalvonnan tarkastus- ja valvontatehtävistä sekä muista 
viranomaistehtävistä suoritettavat maksut 

7 

5 58 §  Valtuutettu Jukka A. Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien torin 
kauppapaikkojen maksullisuuden poistamista 

10 

6 59 §  Valtuutettu Tanja Parkon ym. valtuutettujen aloite koskien ekologis-
ten aterimien ja astioiden käyttämistä kaupungin tilaisuuksissa 

13 

7 60 §  Valtuutettu Jouni Mäen ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin 
kiinteistöjen käyttömenoja 

16 

8 61 §  Talousarvion toteutuminen 31.3.2019 21 

9 62 §  Vaativan erityisen tuen lasten opetuksen järjestäminen 26 
 
Muutoksenhaku 
 

54-62 § Muutoksenhakuohje 28 
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54 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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55 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Pekka 

Heikkilän ja Heikki Laineen. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Pekka 
Heikkilän ja Heikki Laineen. 
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56 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Ympäristölautakunta § 62 13.9.2018 

Kaupunginhallitus § 327 24.9.2018 

Ympäristölautakunta § 23 11.4.2019 

Kaupunginhallitus § 152 6.5.2019 

 

 Asianro 885/02.05.00/2018 

§ 57 

Rakennusvalvonnan tarkastus- ja valvontatehtävistä sekä muista viranomaisteh-

tävistä suoritettavat maksut 

 

 

Päätöshistoria 

 

Ympäristölautakunta 13.9.2018 62 §  

 

 ”Rakennustarkastaja Petri Ojanen 4.9.2018: 

 

Nykyiset rakennusvalvonnan tarkastus- ja valvontatehtävistä sekä muista vi-

ranomaistehtävistä suoritettavat maksuperusteet ovat tulleet voimaan vuoden 

2017 alusta. Raision kaupungin rakennusvalvonnan lupamaksujen taso on 

tähän asti noudattanut naapurikuntien tasoa. Masku ja Naantali ovat tällä het-

kellä tarkastamassa maksuperusteitaan. Maskun ja Naantalin uudet taksat tu-

lisivat olemaan yhtenäiset Raision taksan kanssa. Kaarinan ja Liedon taksat 

ovat olleet voimassa vuodesta 2015 lähtien. Todennäköistä on, että myös 

Kaarina ja Lieto tulevat tarkistamaan taksojaan. Turun nykyinen taksa on tul-

lut voimaan 2017. Saman lupamaksutason säilyttämiseksi edelleen on perus-

teltua korottaa nykyisiä lupamaksuja vastaamaan naapurikuntien tasoa. 

 

Taksaan tehdyt tarkistukset on lisätty lihavoituna nykyiseen voimassa olevaan 

rakennusvalvontataksaan. 

 

 

Päätösehdotus Ympäristöpäällikkö Kirsi Anttila 

 

Ympäristölautakunta hyväksyy taksaehdotuksen ja siirtää sen edelleen kau-

punginhallituksen ja valtuuston hyväksyttäväksi siten, että taksa astuu voi-

maan 01.01.2019 muutoksenhausta huolimatta. 

 

 

Päätös Ympäristölautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirjaan merkittiin, että tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon jälkeen 

klo 17.15 Kristiina Engström poistui kokouksesta ja Pekka Heikkilä saapui ko-

koukseen.” 
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Kaupunginhallitus 24.9.2018 327 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että 

 

- valtuusto hyväksyy taksaehdotuksen ja että 

- taksa astuu voimaan 1.1.2019 muutoksenhausta huolimatta. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Veijo Mikola ehdotti Jonni Moislahden kannattamana, että asia palautetaan 

valmisteluun. Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian valmiste-

luun.  

 

Hannele Lehto-Laurila poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana 

klo 17.50 ja hänen tilalleen saapui varajäsen Sari Packalén.” 

 

 

Ympäristölautakunta 11.4.2019 23 §  

 

 ”Rakennustarkastaja Petri Ojanen 1.4.2019: 

 

  Kaupunginhallitus on kokouksessaan 24.9.2018 § 62 mukaisesti päättänyt 

palauttaa asian valmisteluun. 

 

Kuntaliitto on pitänyt tavoiteltavana, että rakennusvalvonnan kulut voitaisiin 

kokonaan kattaa rakennuslupamaksuilla. Rakennusvalvonnan tulos on aikai-

sempina vuosina ollut alijäämäinen. Rakennusvalvonnan menoista vuonna 

2016 lupamaksuilla katettiin 71 % ja 2017 83 %. Vuosi 2018 on poikkeukselli-

sesti ollut ylijäämäinen. Tämä johtuu aiempaa mittavammista rakennushank-

keista. Rakennuslupien määrä sen sijaan ei ole merkittävästi lisääntynyt. 

 

Lupien määrää ja rakennushankkeiden kokoa on vaikea arvioida tulevaisuu-

dessa. Todennäköisesti määrä tulee jonkin verran laskemaan vuoden 2018 

tasosta. 

 

Rakennusvalvonnan lupamaksujen taso on tähän asti noudattanut naapuri-

kuntien tasoa. Tavoitteeksi tulisi asettaa, että lupamaksujen taso pidetään 

vertailukelpoisena myös tulevaisuudessa. 

 

Vertailukunnista Naantali ja Kaarina ovat tarkistaneet taksansa, jotka ovat tul-

leet voimaan vuoden 2019 alusta. Liitteenä olevassa taksavertailussa on li-

säksi mukana Turku, Lieto ja Masku, jotka todennäköisesti tarkistavat takso-

jaan vuoden 2019 kuluessa. On siis perusteltua korottaa nykyisiä rakennus-

valvonnan lupamaksuja esityksen mukaisesti. 
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Päätösehdotus Ympäristöpäällikkö Kirsi Anttila 

 

Ympäristölautakunta hyväksyy taksaehdotuksen ja siirtää sen edelleen kau-

punginhallituksen ja valtuuston hyväksyttäväksi siten, että taksa astuu voi-

maan 01.08.2019 muutoksenhausta huolimatta. 

 

Päätös Ympäristölautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 6.5.2019 152 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että 

 

- valtuusto hyväksyy taksaehdotuksen ja että 

- taksa astuu voimaan 1.8.2019 muutoksenhausta huolimatta. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 1 Ehdotus rakennusvalvonnan tarkastus- ja valvontatehtävistä sekä muista vi-

ranomaistehtävistä suoritettavista maksuista 2019 

 2 Taksavertailu 2019 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että 

 

- valtuusto hyväksyy taksaehdotuksen ja että 

- taksa astuu voimaan 1.8.2019 muutoksenhausta huolimatta. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Petri Ojanen, Ympäristön- ja rakennusvalvontapalvelut  
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Kaupunginvaltuusto § 114 3.9.2018 

Tekninen lautakunta § 68 16.4.2019 

Kaupunginhallitus § 153 6.5.2019 

 

 Asianro 888/02.05.00/2018 

§ 58 

Valtuutettu Jukka A. Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien torin kauppapaik-

kojen maksullisuuden poistamista 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 3.9.2018 114 §  

 

”Valtuutettu Jukka A. Rantala jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision torin toiminta on näivettynyt ja kehitys ei todennäköisesti tule ole-

maan ainakaan parempi, kun keskustan massiivinen tiehanke etenee. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme Raision torin kauppapaikkojen mak-

sullisuuden poistamista toistaiseksi. Torin vähäisen käytön seurauksena tori-

paikoista saatava maksutulo on myös vähäinen ja on hyvin todennäköistä, et-

tä maksujen perimisen kustannus ei nykytilanteessa kata edes maksun peri-

misen kustannuksia. Aloitteesta aiheutuva kustannusvaikutus on siis vuosita-

solla vähäinen verrattuna mahdollisuuksiin. Esityksen tavoitteena on yhtenä 

keinona aktivoida keskustan ja erityisesti torin toimintaa ja edistää torin jous-

tavaa käyttöä paikallisena kauppapaikkana. 

 

Raisiossa 3.9.2018 

 

Jukka A. Rantala Ari Leinonen 

Jari Salonen  Harri Seikola 

Sari Packalén Kimmo Kosonen 

Tanja Parkko  Markus Maunula 

Heikki Laine  Saila Rintee 

Pipsa Allén  Jonni Moislahti 

Helena Viljanen Jukka Rantala 

Jari Pulkkinen Elisa Vuorinen 

Merja Niemi  Sirpa Ek 

Emma Lindqvist Maria Virko 

Eija Erasvuo  Niko Toivonen 

Niina Äikäs  Pekka Heikkilä 

Susanna Mäntysaari Janne Laulumaa” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 
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Kaupunginhallitus 10.9.2018 307 § 

 

” – – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Jukka A. Rantalan aloitteen 

koskien torin kauppapaikkojen maksullisuuden poistamista teknisen keskuk-

sen valmisteltavaksi – –” 

 

 

Tekninen lautakunta 16.4.2019 68 §  

 

”Kaupungininsinööri Mikko Kunttu 10.4.2019: 

 

Valtuutettu Jukka A. Rantala ynnä muut ovat jättäneet aloitteen koskien tori-

paikkojen maksullisuuden poistamista toistaiseksi. Maksuttomuutta perustel-

laan pienellä kustannusvaikutuksella sekä torin elävöittämisellä. Lisäksi vedo-

taan tuleviin hankkeisiin, joilla saattaa olla vaikutusta keskustan toimintaan. 

 

Tällä hetkellä voimassaolevat torimaksut ovat (2.5.–30.9.): 

 

Vuosipaikka   200 € (vuosipaikka arvolisäveroton) 

Kuukausipaikka   37,90 € + alv. 24 % = 47 €/kk 

Päiväpaikka  8,09 € + alv. 24 % = 10 €/pv 

 

Auto myyntipaikalla (lisähinta kaikilla paikoilla ympäri vuoden): 

 

Kuorma-auto  8,09 € + alv. 24 % = 10 €/pv 

Pakettiauto, asuntovaunu tms. 5,65 € + alv. 24 % = 7 €/pv 

Henkilöauto  4,03 € + alv. 24 % = 5 €/pv 

 

Sähkön päivämaksu (lisähinta kaikilla paikoilla ympäri vuoden): 

 

Sähkö  2,42 € + alv. 24 % = 3 €/pv 

 

Torimaksut suoritetaan tori-isännälle. Tuloja toritoiminnasta on muodostunut 

n. 2000 € vuonna 2018. Torin toimintaa ylläpitää tori-isäntä. Torin-isännän yh-

tenä monista tehtävistä on maksujen kerääminen, raportointi ja tilittäminen 

kaupungille. Toripaikkojen hinnat ovat olleet tällä tasolla jo pitkän aikaa. Mak-

sujen keräämisen myötä tori-isäntä pystyy kontrolloimaan toimintaa ja jokai-

nen myyjä on myös tietoinen torikauppaan liittyvistä ohjeista ja säännöistä. 

Jonkinlainen maksu tulee säilyttää, jotta toiminta kokonaisuudessaan pysyy 

hyvässä järjestyksessä. 

 

Torin elävöittämiseksi on perustettu työryhmä, johon kuuluvat mm. elinvoima-

päällikkö, viestintäpäällikkö, kaupungininsinööri, kiinteistönomistajien sekä 

yrittäjien edustus. Työryhmä ideoi tapahtumia ja pyrkii edesauttamaan torin 

elävöittämistä. Työryhmässä on keskusteltu torimaksujen alentamisesta. 

Alennus voisi olla kampanjaluonteinen ja olla voimassa määräaikaisesti. To-

rimaksujen suuruudesta päättää tekninen lautakunta. 
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Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 6.5.2019 153 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jukka A. Rantala  
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Kaupunginvaltuusto § 24 25.2.2019 

Tekninen lautakunta § 69 16.4.2019 

Kaupunginhallitus § 154 6.5.2019 

 

 Asianro 327/10.03.02.00/2019 

§ 59 

Valtuutettu Tanja Parkon ym. valtuutettujen aloite koskien ekologisten aterimien ja 

astioiden käyttämistä kaupungin tilaisuuksissa 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 25.2.2019 24 §  

 

 ”Valtuutettu Tanja Parkko jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Kaupunki järjestää useita tilaisuuksia vuoden mittaan ja näissä tilaisuuksissa 

käytetään monesti kertakäyttöastioita posliinisten astioiden sijasta. Esimerkik-

si valtuuston kokousten tarjoilut tarjoillaan yleensä kertakäyttöastioista. Koska 

tilaisuuksia on paljon, kertyy myös jätettä paljon. Me allekirjoittaneet esitäm-

me, että Raision kaupunki alkaa omissa tilaisuuksissaan kiinnittämään 

enemmän huomiota kertakäyttöastioiden käyttöön ja valitsee mieluimmin kier-

rättävät, ympäristöystävälliset kertakäyttöastiat tai posliiniset astiat tilaisuuk-

siin, joissa niiden käyttö on mahdollista. Lisäksi tilaisuuksiin järjestetään kier-

rätysastiat/ roskikset eri jätteille silloin, kun posliinisten astioiden käyttö ei ole 

mahdollista. 

 

Raisiossa 25.2.2019 

 

Tanja Parkko Helena Viljanen 

Jari Salonen Janette Broberg 

Jukka A. Rantala Elisa Vuorinen 

Harri Seikola Markus Maunula 

Heikki Laine Ari Leinonen 

Eeva Savola Emma Lindqvist 

Niina Äikäs Saila Rintee 

Pekka Heikkilä Eija Erasvuo 

Maria Virko Susanna Mäntysaari” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 4.3.2019 71 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Tanja Parkon aloitteen koskien 

ekologisten aterimien ja astioiden käyttämistä kaupungin tilaisuuksissa tekni-

sen lautakunnan valmisteltavaksi – –” 
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Tekninen lautakunta 16.4.2019 69 §  

 

”Ruokapalvelupäällikkö Mervi Heinonen 28.3.2019: 

 

Valtuutettu Tanja Parkko ym. valtuutetut ovat jättäneet valtuustoaloitteen kos-

kien ekologisten aterimien ja astioiden käyttämistä kaupungin tilaisuuksissa. 

 

Ruokapalvelut käyttää kattauksissa pääsääntöisesti lasi- ja posliiniastioita. 

Valtuustotasanteelle katetuissa tilaustarjoiluissa käytössä ovat kertakäyttöiset 

astiat silloin, kun henkilömäärä on iso ja tarjoilulle varattu tila ei riitä posliinias-

tioiden esille laittoon. Kertakäyttöastiat ovat joidenkin tarjoilujen osalta käy-

tössä myös rajallisen henkilöresurssin vuoksi.  

 

Yleisimmin hankkimamme kartonkilautaset ja -mukit valmistetaan Hämeenlin-

nassa ja niissä käytetään ainoastaan suomalaista puumateriaalia. 

  

Monet muovi- ja kartonkituotteiden valmistajat mainostavat lautasiaan ja mu-

kejaan 100 %:sti biohajoaviksi. Tämä ei kuitenkaan tarkoita, että ne kelpaisi-

vat biojätekeräykseen. Lounais-Suomen jätehuolto Oy:n keräämät biojätteet 

toimitetaan tällä hetkellä Biolinja Oy:lle Uuteenkaupunkiin, jossa ne mädäte-

tään. Muovi- ja puukuitupohjaisista tarvikkeista ei saada mitään irti mädättä-

mällä, jäteprosessissa ne päätyvät polttoon. Tästä syystä mukit, lautaset ja 

aterimet on järkevintä laittaa polttokelpoiseen jätteeseen, josta ne päätyvät 

suoraan energiantuotantoon.  

 

Mikään kaupungintalolta lähtevä jäte ei päädy kaatopaikalle vaan tavalla tai 

toisella kiertoon, joko materiaalina tai energiana.   

 

Sopimustoimittajamme tuotevalikoimassa kertakäyttöisen perinteisen muovi-

lusikan hinta on 0,011 €/kpl (/valmistusmaa Puola) ja kompostoituvan muovi-

sen Eco-kahvilusikan hinta on 0,085 € / kpl (valmistusmaa Suomi). 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Jonni Moislahti poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana klo 18.45.” 

 

 

Kaupunginhallitus 6.5.2019 154 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
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- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Tanja Parkko  
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Kaupunginhallitus § 175 13.5.2019 

 

 Asianro 1050/10.03.02.00/2018 

§ 60 

Valtuutettu Jouni Mäen ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin kiinteistöjen 

käyttömenoja 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 15.10.2018 136 §  

 

”Valtuutettu Jouni Mäki jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Anne Rantalan tekniselle lautakunnalle kuluvan vuoden huhtikuussa teke-

mästä selvityksestä ilmenee, että kiinteistöjen lämmityskustannukset ovat 

edellisvuotta korkeammat, johtuen edellisvuotta kylmemmästä talvesta ja sen 

lisäksi ilmanvaihdon pitämisestä keskeytyksettä päällä. Lämmityskustannuk-

set tulevat ylittämään tälle vuodelle budjetoidut kulut n. 200000 euroa. 

 

Molemmat edellä mainitut perusteet aiheuttavat lämmityskustannusten nou-

sua. 

 

Onko kaupunki tehnyt kokonaisvaltaista selvitystä kiinteistöjen energiatalou-

desta?  

 

Koska lämmityskustannukset ovat kiinteistöjen käyttökuluista kustannuksia, 

jotka aiheuttavat ylivoimaisesti suurimman menoerän, on näihin kustannuksiin 

kiinnitettävä erityistä huomiota, koska niistä saatavat säästöt voivat oikeiden 

ratkaisujen käyttämisellä olla huomattavat. Mitä nopeammin tällaisiin ratkai-

suihin päädytään, sitä nopeammin säästöt alkavat kertyä. 

 

Ns. uusiutuviin ja vihreisiin energioihin luettavilla maalämmöllä ja aurinkosäh-

köllä, sekä itse lämmityksestä syntyvällä poistoilman lämmön talteenotolla on 

mahdollisuus merkittäviin lämmityskustannusten säästöihin käyttötaloudessa, 

jotka voivat niiden osalta olla jopa 40 – 60 %. Kokonaisuus huomioiden läm-

mityskulujen, joihin luetaan kiinteistöjen lämmitys ja lämpimän käyttöveden 

tuotto, voidaan saavuttaa huomattavat euromääräiset säästöt, jotka paranta-

vat käyttötaloutta ja eritoten hillitsevät jatkuvia kustannusten nousuja. 

 

Mainittujen lämmitysratkaisujen valinnalla vaikutetaan myös merkittävässä 

määrin hiilidioksidipäästöjen vähentämiseen ja puhtaan vihreän energian 

käyttöön. 

 

Lisäksi poistoilman lämmön talteenotto edellyttää ilmanvaihdon jatkuvaa 

käynnissä pitämistä, joka ”pakottaa” kiinteistöissä parempaan ja terveellisem-

pään ilmanvaihtoon. 
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Takaisinmaksuaika kyseisille investoinneille liikkuu yleensä kerrostalo- ja rivi-

talokiinteistöissä laskennallisesti n 8 – 11 vuoden tietämissä. Hyvin toteutet-

tuna päästään jopa 5 – 8 vuoden takaisinmaksuaikoihin. Koska säästöpoten-

tiaali on suuri, tämä investointi kustantaa itse itsensä ja siten se ei rasita kus-

tannuksena kuntataloutta. 

 

Ehdotamme, että kaupunki ryhtyy toimenpiteisiin nykyisten kiinteistöjen ener-

giakulutusten kustannusten selvittämiseksi, ja luokittelee kiinteistöt esimerkik-

si neljää eri kategoriaan nimenomaan lämmityskulujen osalta siten, että niiden 

energiaremonttien tekeminen asetetaan kiireellisyysjärjestykseen luokittain. 

Edotukseen osana on myös, että kaupungin kiinteistöjen korjausprojektien ja 

uudisrakentamisen yhteydessä edellä mainitut lämmitysratkaisut on selvitet-

tävä ja otettava korjaushankkeiden ja uudisrakentamisen osaksi. 

 

Raisiossa 15.10.2018 

 

Raision Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

 

Jouni Mäki  Mika Koivisto 

Kaisaleena Lilja Mikko Kangasoja 

Hannele Lehto-Laurila Niko Toivonen 

Saila Rintee  Kristiina Engström 

Eija Erasvuo  Jonni Moislahti 

Markus Maunula Tuija Hyytiä 

Jari Pulkkinen Tanja Parkko” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 29.10.2018 383 §  

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Jouni Mäen aloitteen koskien 

kaupungin kiinteistöjen käyttömenoja teknisen keskuksen valmisteltavaksi.– –” 

 

Tekninen lautakunta 7.5.2019 77 § 

 

”Kiinteistöpäällikkö Ari Jalonen 29.4.2019: 

 

Onko kaupunki tehnyt kokonaisvaltaista selvitystä kiinteistöjen energiatalou-

desta? 

 

Raision kaupungin kiinteistöissä käynnistettiin vuoden 2008 lopulla Työ- ja 

elinkeinoministeriön tuella energiansäästöhanke, jonka toteuttajaksi valittiin 

Schneider Electric Finland Oy. 

 

Hankkeen esiselvitysvaiheeseen valittiin 10 kiinteistöä, joissa arvioitiin olevan 

merkittävimmät säästömahdollisuudet. Hankkeeseen valikoituivat lopulta mu-

kaan seuraavat yhdeksän kiinteistöä: 
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- Kaupunginkirjasto 

- Raision lukio  

- Uintikeskus Ulpukka  

- Kauppaoppilaitos 

- Friisilän koulu  

- Kerttulan liikuntahalli 

- Kaupungintalo  

- Kaanaan koulu 

- Vaisaaren koulu  

 

Edellä mainituissa kiinteistöissä tehtiin lämmitysenergian säästöön tähtääviä 

korjaus- ja muutostoimenpiteitä, joiden yhteisvaikutuksen laskettiin olevan n. 

1000 MWh/a, joka vastasi n. 11 % rakennusten yhteisestä lämmitysenergian 

kulutuksesta. Energiasäästöhankkeen selvitysvaiheen valmistuttua hankkeen 

toteuttajaosapuoli totesi ko. rakennusten olevan energiatalouden osalta sel-

laisia, että merkittävämpiä säästöjä ei ole saavutettavissa ilman huomattavia 

investointeja rakenteisiin ja talotekniikkaan. Kyseinen energiansäästöhanke 

on päättynyt.  

 

Energiansäästöhankkeen aikana ja sen jälkeen on Friisilän koulussa, ent. 

kauppaoppilaitoksen rakennuksessa ja Kerttulan liikuntahallissa on tehty mer-

kittäviä muutoksia rakenteisiin ja talotekniikkaan. Tällaisia muutoksia ovat 

esimerkiksi: 

 

- Friisilän koulun sisäilmakorjauksiin liittyneiden ilmanvaihtokoneiden uusi-

misten yhteydessä rakennettiin kaksi uutta ilmanvaihtokonehuonetta, joka 

mahdollisti poistoilman lämmöntalteenottolaitteiden asentamisen uusittui-

hin koneisiin 

 

- ent. kauppaoppilaitoksen julkisivuremontissa rakennuksen ulkovaipan 

lämmöneristyksiä parannettiin merkittävästi ja liikuntasalin ilmanvaihtojär-

jestelmään asennettiin lämmöntalteenottolaitteisto 

 

- Kerttulan liikuntahallin perusparannuksen yhteydessä rakennuksen ulko-

vaipan lämmöneristystä parannettiin merkittävästi ja ilmanvaihtojärjestel-

miin asennettiin hyötysuhteeltaan aikaisempaa paremmat lämmöntalteen-

ottolaitteet. 

 

Energiankulutusta lisäävänä muutoksena energiasäästöhankkeen aikana 

päätettiin, että kouluissa ja päiväkodeissa ilmanvaihtoa pidetään päällä 24/7. 

 

Energiankulutuksen pienentämiseen liittyvä tekniikka on viime vuosina kehit-

tynyt. Uusia lämmön talteenottotekniikoita on kehitetty ja laitteistojen hyöty-

suhteet ovat parantuneet, mutta rakennuksissa, joissa on olemassa toimiva 

poistoilman lämmöntalteenottolaitteisto, ei ole kustannustehokasta uusia lait-

teistoja uusimman tekniikan mukaisiksi. 
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Merkittävimmät puutteet ilmanvaihdon poistoilman lämmöntalteenottolaittei-

den osalta ovat kaupungintalossa, terveysasemalla, sekä Hakinmäen päivä-

kodissa. Kaikissa näissä ilmanvaihdon poistoilman lämmön talteenoton raken-

taminen edellyttää merkittäviä investointeja rakenteisiin kuten ilmanvaihtoko-

nehuoneiden laajentamisia ja vesikattomuutoksia. Lisäksi on huomattava 

määrä erilaisia pienkiinteistöjä, joista puuttuu rakennuksen iän, kunnon tai ra-

kennustyypin vuoksi käytännön edellytykset poistoilman lämmön talteenoton 

rakentamiseen.  

 

Tällä hetkellä kiinteistöjen lämpö tuotetaan pääosin kaukolämmöllä, johon on 

liitetty valtaosa kaupungin kiinteistöistä. Kaukolämmön toimittajan mukaan 

vuonna 2020 tuotetaan kaukolämmöstä yli 50 % uusiutuvilla polttoaineilla. 

Energiansäästöhankkeessa ei selvitetty aurinkosähkön tai maalämmön käyt-

töönottoa, eikä niiden vaikutusta hiilidioksidipäästöihin, energiakulutukseen tai 

investointikustannuksiin.  

 

Hiilidioksidipäästöjen osalta tarkasteltuna eniten päästöjä aiheuttavat öljy-

lämmitteiset kohteet. Öljylämmitteisiä rakennuksia ovat Tahvion koulu, Kroo-

kilan koulu, Konsan koulu ja KAN-kodin rakennus. Lisäksi kaupungin omis-

tuksessa on useita öljylämmitteisiä pienkiinteistöjä. Öljylämmityksen korvaa-

minen esimerkiksi maalämmöllä edellä mainituissa kohteissa edellyttää var-

muutta rakennusten tulevasta käytöstä vähintään 10 vuoden aikavälillä.  

 

Kaikessa kaupungin uudisrakentamisessa ja tehdyissä peruskorjauksissa on 

otettu huomioon myös energiansäästömahdollisuudet ainakin1990 luvun alus-

ta alkaen. Kaikkiin vuoden 1990 jälkeen rakennettuihin tai peruskorjattuihin 

rakennuksiin on asennettu myös aloitteessa mainitut poistoilman lämmöntal-

teenottojärjestelmät.  Tätä ovat edellyttäneet myös rakentamista säätelevät 

asetukset.  

 

Koulu- ja päiväkotirakennusten osalta on tehty kuntoluokitus siten, että raken-

nus- ja talotekniikan osuudet on eritelty. Kuntoluokituksen ja rakennusten kun-

totutkimusten tekemistä jatketaan myös muista kaupungin kiinteistöistä. Ta-

loudellisesti kannattavinta on suorittaa talotekniikkaan liittyvät korjaustoimen-

piteet rakennusten peruskorjausten yhteydessä. 

  

Sivistyskeskus on valmistellut keskuksen kaikkien toimialueiden kattavaa pal-

veluverkkoselvitystä syksystä 2018 alkaen. Palveluverkkoselvityksessä tar-

kastellaan mm. palveluiden nykytila ja nykyiset yksiköt, käytössä olevat tilat ja 

asiakasmäärien kehitys sekä toimialueen palvelurakenteeseen esitettävät 

muutokset. Sivistyskeskuksen palveluverkkoselvitys tulee huomioida tulevissa 

kiinteistöinvestoinneissa ja pitkäntähtäimen suunnitelmissa. Kiinteistöjen in-

vestointikohteet määritellään vuosittain talorakentamisohjelmassa talousar-

violaadinnan yhteydessä. Kaikissa Raision kaupungin peruskorjaus- tai uudis-

rakennushankkeissa tullaan ottamaan huomioon aloitteessa esitetyt vaihtoeh-

toisten energialähteiden käytön mahdollisuudet. 
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Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 13.5.2019 175 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jouni Mäki  
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Kaupunginhallitus § 176 13.5.2019 

 

 Asianro 62/02.02.02/2019 

§ 61 

Talousarvion toteutuminen 31.3.2019 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 13.5.2019 176 §  

 

”Talousasiantuntija Ari Mäkinen: 

 

Liitteenä ovat koko kaupungin tuloslaskelma keskuksittain maaliskuun lopus-

sa ja verotulojen toteuma tammi-huhtikuu. 

Koko kaupunki 

Laskennallinen talousarvion toteuma maaliskuun lopussa on 25 %.   

Kaupungin toimintatuotot ovat 10,3 miljoonaa euroa (lisäystä viime vuoteen 

17,1 %) ja ovat talousarviosta 26,3 % maaliskuussa.  

Toimintakulut ovat -41,7 miljoonaa euroa (kasvua viime vuoteen 4,1 %) ja 

ovat talousarviosta 24,7 %. 

Toimintakate on -31,4 miljoonaa euroa (heikennystä viime vuoteen 0,4%), to-

teumaprosentti on 24,1 %.  

Vuosikate on 2,0 miljoonaa euroa (viime vuonna 0,4 miljoonaa parempi) ja ti-

likauden ylijäämä 0,1 miljoonaa euroa (viime vuotta 0,6 miljoonaa heikompi).  

Verotulojen toteutuminen 29.4.2019 ja ennuste 

Raision vuoden 2019 talousarviossa verotulojen kasvuksi on arvioitu 4,3% 

Kunnallisveron tilitysrytmi muuttuu tänä vuonna, kun siirrytään verovelvollis-

kohtaiseen verotuksen valmistumiseen (verotuksen joustava valmistuminen). 

Tämä tarkoittaa sitä, että jäännösverojen ja ennakonpalautusten vaikutukset 

tilityskertymiin ajoittuu ajanjaksolle elokuu-marraskuu. Suurimmalle osalle 

henkilöasiakkaista verotus päättyy jo kesäkuussa ja näin ollen ennakonpalau-

tusten suurin maksuerä olisi jo elokuussa. Suurimmat jäännösverojen maksa-

tukset näkyisivät siten elo- ja lokakuun tilitysten yhteydessä. 

Kuntaliiton koko vuoden tilitysarvion kasvu viime vuoteen verrattuna on tällä 

hetkellä (päivitetty 17.4.2019) 5,1 %. Kunnallisverotilitykset kasvaisivat 5,1 %, 

yhteisöverojen kasvu 6,6 % ja kiinteistöverojen kasvu 4,2 %.  

Raision osalta tammi-huhtikuun tilityksissä on kasvua 2018 tammi-

huhtikuuhun verrattuna kunnallisverossa -1,6 % yhteisöverossa -3,9 % ja kiin-

teistöverossa 9,6 % 
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Tammi-maaliskuun tilitysten kasvun ollessa negatiivista, on vaikea ennustaa 

merkittävää kasvua koko vuoden tilitysten kertymään. Alkuvuoden tilitysten 

perusteella talousarvion mukainen verotuottojen kokonaiskasvun saavuttami-

nen vaikuttaa haastavalta. 

Koska kaupungin talousarvio laadittiin jo alkujaan lähes 5 miljoonaa euroa ali-

jäämäiseksi, tulee mahdollisiin muutoksiin verotulototeumien arvioissa rea-

goida viivytyksettä.  

Valtionosuudet 

Vuoden 2019 päätöksen mukaan valtionosuudet tulevat toteutumaan noin 

27,3 miljoonan euron suuruisena eli 0,3 miljoonaa euroa suurempina kuin ta-

lousarviossa. 

Konsernihallinto 

Konsernihallinnon toimintatuotot ovat kasvaneet vuoteen 2018 verrattuna 0,5 

miljoonaa euroa (98%) ja ovat talousarviosta 30,9%. 

Konsernihallinnon toimintakulut ovat kasvaneet 1,4 miljoonaa euroa 41,9% 

viime vuoteen verrattuna ja ovat talousarviosta 30,5%.  

Konsernihallinnon toimintatuloissa ja toimintakuluissa näkyy sähkökaupan 

vaikutus.   

Sosiaali- ja terveys 

Sosiaali- ja terveyslautakunnan toimintatuotot ovat kasvaneet 10,1 % viime 

vuoteen verrattuna ja ovat talousarviosta 25,1 %.  

Toimintakulut ovat kasvaneet 1,3 % viime vuoteen verrattuna ja ovat talous-

arviosta 24,2 %.   

Sekä tuotot että kulut ovat normaalilla talousarvion mukaisella toteumauralla.  

Verrattuna vuoteen 2018 voidaan todeta, että henkilöstömenot ovat toteutu-

neet vuoden kolmen ensimmäisen kuukauden aikana noin 300.000 euroa 

suurempina kuin vuonna 2018 eli kasvua on 4,2%. Avustusten toteuma alittaa 

vuoden 2018 alkuvuoden noin 0,1 miljoonalla eurolla. 

Sivistyskeskus (sis.vapaa-aika) 

Toimintatuotot ovat kasvaneet edelliseen vuoteen nähden 74 % (514 241 €), 

hoitopäivämaksut ovat kasvaneet 9,6 % (34 068 €) ja eri avustukset 96,6 % 

(304 669 €).  

Sivistyslautakunnan toimintakulut ovat kasvaneet 4,5 % viime vuoteen verrat-

tuna ja ovat 24,1% talousarviosta. Palkojen osuus kasvusta on 235 075 € ja 

tuossa summassa Pasalan puiston päiväkodin osuus on n. 135 424 €. Palve-

lusetelin käyttö on kasvanut 9,8 % (25 199 €). 
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Vapaa-aikalautakunnan toimintakulut ovat kasvaneet 11,7 % ja ovat talousar-

viosta 24,5%. Tuloja on kertynyt viime vuotta enemmän ja ovat talousarviosta 

31 %. Tuloissa muutos edelliseen vuoteen nähden on 16,2 % (39 578 €), Ul-

pukan pääsymaksut ovat kasvaneet 17,5 % (31 622 €). 

Henkilöstökulujen kasvu molempien lautakuntien on noin 4 % vuoteen 2018 

verrattuna, mutta on talousarvion mukaisella kasvu-uralla.  

Tekninen keskus (sis. ympäristö) 

Ympäristölautakunnan toimintatuotot ovat laskeneet 3,1 % viimevuoteen ver-

rattuna ja ovat 26,3 % talousarviosta. Vastaavasti ympäristölautakunnan toi-

mintakulut ovat laskeneet 17,1 % ja ovat 19,3 % koko vuoden talousarviosta.  

Kuntayhteistyö ympäristönsuojelussa päättyi vuoden 2018 lopussa. Muutos 

on otettu huomioon vuoden 2019 talousarviota laadittaessa. Ympäristönsuoje-

lussa tapahtuneesta organisaatiomuutoksesta johtuen vuoden 2018 ja 2019 

talousarvioiden kuukausitoteutumat eivät ympäristölautakunnan osalta ole 

täysin vertailukelpoisia keskenään.  

Teknisen lautakunnan toimintatuotot ovat vähentyneet 11,6 % viime vuoteen 

verrattuna ja ovat 18,4 % talousarviosta.  Satamatoiminnan myyntituloja ei ole 

kertynyt alkuvuodesta edellisvuosien tapaan, koska tekninen keskus on otta-

nut käyttöön uuden sähköisen varausjärjestelmän. Venepaikkojen myyntitulo-

ja alkaa kertyä huhtikuusta lähtien ja niiden arvioidaan toteutuvan koko vuon-

na talousarviossa arvioidun mukaisesti. 

Toimintakulut ovat kasvaneet 5,8 % viime vuoteen verrattuna ja ovat 25,8 % 

talousarviosta;  

Henkilöstökulujen kasvu on noin 4,4 %, joka on pääosin syntynyt palkankoro-

tusten kasvusta. Rakennusten lämmityskulut olivat maaliskuun lopussa edel-

lisvuotta korkeammat johtuen kylmemmästä alkutalvesta ja lämmitettävien ti-

lojen (uusi päiväkoti) lisääntymisestä. Palo- ja pelastustoimen kustannukset 

ovat edellisvuotta suuremmat, koska vuoden 2018 toteutumiin sisältyy palau-

tusta edelliseltä tilikaudelta.  

Molemmat lautakunnat ovat maaliskuun toteuman perusteella pysymässä ta-

lousarviossaan. 

Investoinnit (myynnit) 

Investoinneista on toteutunut 6,5 % eli 0,8 miljoonaa euroa.  

Sairaanhoitopiiri 

Raision osalta erikoissairaanhoidon käyttö ylitti tasaerälaskutuksen 11 pro-

sentilla. Kaikkien V-S sairaanhoitopiirin suurien jäsenkuntien käyttö vaikuttaisi 

olevan tasaerälaskutusta suurempaa. Vielä on liian aikaista ennustaa koko 

vuoden käyttöä. 
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Raision erikoissairaanhoidon budjetti vuodelle 2019 oli pienempi kuin vuoden 

2018 tilinpäätös. Hoitojaksot ovat nousseet 8,4%, poliklinikkakäynnit 9,3 %. 

Laskutus on noussut 18 %, joten yksikköhinnat ovat nousseet.  

Suurin nousu on syöpätautien klinikalla. 

Ennuste 

Muutettu talousarvio on laadittu -5,078 miljoonaa euroa alijäämäiseksi.  

Maaliskuun lopun tilanteen mukaan kaupungin nettokustannukset ovat muute-

tun talousarvion mukaiset. Viime vuoden samaan ajankohtaan verrattuna net-

tokustannukset ylittyvät 0,4 miljoonaa euroa. Lautakuntien kustannuskehitys 

viime vuoteen verrattuna vaihtelee lautakunnittain, mutta on suurimpien lauta-

kuntien osalta negatiivinen. 

Kuntaliiton huhtikuun ennusteen mukaan verotulot toteutuisivat koko vuoden 

osalta talousarvion mukaisina. Alkuvuoden verotilitykset ovat kuitenkin jää-

neet vuoden 2018 vastaavasta ajankohdasta yhteensä 1,7% eli 0,6 miljoo-

naan euroa. Verotilitysten pienuutta selitetään 1.1.2019 käyttöönotetun valta-

kunnallisen tulorekisterin ongelmilla ja haaste on sama kaikilla kunnilla.   

Suurimmat haasteet kaupungin talouden toteutumisessa ovat: 

1) sairaanhoitopiirin alkuvuoden käyttö ylittää tasaerälaskutuksen 11 %, mi-

käli tämä toteutuisi koko vuoden, olisi ylitysuhka talousarvioon noin 3 mil-

joonaan euroa 

2) verotulojen alkuvuoden tilitykset eivät ole kasvaneet viime vuoteen näh-

den, muutetussa talousarviossa verotulokasvuksi on budjetoitu 4,3 %, al-

kuvuoden tilityksissä kasvu on -1,7%  

3) Henkilöstömäärä kasvoi vuonna 2018 enemmän kuin mihin talousarviossa 

varauduttiin vuoden 2019 osalta. Toistaiseksi palkkakulut ovat pysyneet 

talousarvion 2019 mukaisina, mutta henkilöstökuluihin liittyy riski. 

Kaupungin talouteen vaikuttaa 2019 vuonna muutamia kertaluonteisia positii-

visia tekijöitä, kuten osakkuusyhteisöjen lisäosingot, konserniyhtiöiden osin-

got, liiketoimintakaupat ja muut toimintatuotot. Kokonaisuutena kertaluonteisia 

tuloja kertyy noin 4 miljoonan euron edestä.  

Tämän hetkisten tietojen perusteella ja edellä mainitut negatiiviset ja positiivi-

set seikat huomioiden kaupungin tulos päätyy parhaimmillaan talousarvion 

mukaiseen lopputulemaan.  

Erityisen hankalaksi tilanteen tekee, että tämän vuoden talousarvio on lähtö-

kohtaisesti yli 5 miljoonaa euroa alijäämäinen. Ensi vuoden suunnittelua han-

kaloittaa, että suuri osa tähän vuoteen vaikuttavista negatiivisista tekijöistä on 

pysyviä, mutta positiiviset erät ovat kertaluonteisia. 
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Henkilöstö 

Talousarvion, henkilöstömäärän ja henkilötyövuosien toteutumisesta laadi-

taan raportit lautakunnittain maaliskuun lopun, kesäkuun lopun sekä syyskuun 

lopun tilanteesta. Raportit tuodaan valtuuston tietoon. 

Liitteenä ovat henkilöstön lukumäärä konsernihallinnon ja lautakuntien osalta 

31.3.2019. Henkilötyövuosien raportoiminen vuoden aikana ei ole mahdollista 

nykyisellä palkkajärjestelmällä.  

Liitteenä ovat koko kaupungin tuloslaskelma keskuksittain maaliskuun lopus-

sa, toteumavertailutaulukko ja henkilöstön lukumäärä per 31.3.2019. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä asian 

tiedokseen. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Oheismateriaali  1 Talousarvion toteuma maaliskuu  

 2 totve032019 

 3 Henkilöstö 31.3.2019 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä asian tiedokseen. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Pekka Närhinen poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 

18.35 ja hänen tilalleen saapui varavaltuutettu Juha Jormanainen. 
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Kaupunginhallitus § 177 13.5.2019 

 

 Asianro 496/12.00.01/2019 

§ 62 

Vaativan erityisen tuen lasten opetuksen järjestäminen 

 

Päätöshistoria 

 

Sivistyslautakunta 7.5.2019 62 § 

 

”Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 2.5.2019: 

 

Sivistyskeskus on valmistellut kevään 2019 aikana vaativan erityisen tuen las-

ten opetuksen järjestämistä lukuvuodelle 2019–2020. Perusopetuksen vaati-

van erityisen palvelut on aikaisemmin ostettu ostopalveluna Turun kaupungin 

opetustoimelta.  

 

Varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen yhteistyönä on valmisteltu esitys, jon-

ka pohjalta olisi tulevaisuudessa mahdollista järjestää vaativan erityisen tuen 

opetus raisiolaisille lapsille Raision omassa yksikössä. Uuden perustettavan 

yksikön tehtävänä olisi järjestää vaativan erityisen tuen palvelut 5–12-

vuotiaille lapsille elokuusta 2019 alkaen. Yksikkö sijoitettaisiin Friisilän koulun 

ja Varppeen päiväkodin alaisuuteen ja sen pysyvä sijoituspaikka olisi mahdol-

lisimman lähellä koulua ja päiväkotia. Uuden yksikön ensimmäinen mahdolli-

nen sijoituspaikka olisi nykyinen Veitikanraitin päiväkodin tilat, jotka olisi mah-

dollista ottaa käyttöön jo elokuusta alkaen.  

 

Yksikön henkilökunta muodostuisi erityisluokan opettajasta, erityislastentar-

han opettajasta sekä tarpeellisesta määrästä ohjaajia. Yksikkö järjestäisi 

oman henkilökunnan toimesta myös aamu- ja iltapäivätoiminnan palvelut.  

 

Yksikön rahoitus muodostuisi pääosin lasten tuen tarpeen mukaisista valtion-

osuuksista ja perustettavan yksikön oppilaspaikkoja olisi mahdollista myydä 

myös alueen muille kunnille. 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

esittää kaupunginhallitukselle ja –valtuustolle, että Raisioon perustetaan vaa-

tivan erityisen tuen yksikkö 5–12-vuotiaille lapsille, Varppeen päiväkodin ja 

Friisilän koulun alaisuuteen. Yksikön toiminta alkaa lukuvuoden 2019–2020 

alusta alkaen. 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 13.5.2019 177 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää, että Raisioon 

perustetaan vaativan erityisen tuen yksikkö 5–12-vuotiaille lapsille, Varppeen 

päiväkodin ja Friisilän koulun alaisuuteen. Yksikön toiminta alkaa lukuvuoden 

2019–2020 alusta alkaen. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää, että Raisioon perustetaan vaati-

van erityisen tuen yksikkö 5–12-vuotiaille lapsille, Varppeen päiväkodin ja 

Friisilän koulun alaisuuteen. Yksikön toiminta alkaa lukuvuoden 2019–2020 

alusta alkaen. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Sivistyskeskus  

  Juha-Pekka Lehmus, Sivistyskeskus 
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Muutoksenhakuohje (54-62 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 54-56, 58-61 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 57, 62   Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
 
Kunnallisvalitus (kaava-asia); pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Valitusoikeus maankäyttö- ja rakennuslain 191 §:n mukaisesti 
 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
 
Muu valituselin 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuin-
ten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. Valitusasiakirjat on lähe-
tettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

